A Hymn of Praise to SS. Cosman and Damian the $Martyrs^2$

مديحة للقديسين الشهداء قزمان ودميان ا

1.	Hail	to	the	martyrs
Cosmas	s and	Damian	the	physicians
The	rest c	f their	holy	brethren
With	their	mot	her	Theodote

- 2. Theodoti their mother Means the gift of God She loved her children And received strangers
- ٢. أمه ودوتى
 معناه عطية الله
 أحب ت أولاده
 و استضافت الغرباء
- 3. In the end of the third century
 The brothers lived together
 They served the Master Christ
 And endured tribulations
- ٣. فــــى نهايــــة ثالـــث قـــرن عـــــاش الأخــــوة معــــا خـــدموا المســـيح الـــرب واحتملـــوا المحــــن
- 4. Anthemos and Leontius
 Their brother Brabius
 With Cosmas and Damian
 All lived in peace
- انتیم وس ولون دیوس
 وأخ یهم ابرابی وس
 مسع قزم ان ودمیان
 عاشوا کلهم فی اطمئنان
- 5. Cosmas Damian and physicians Were clever The compassionate God was glorified In their life all the time
- ٥. قزم ان ودميان ودميان
 ف الطب كانا بارعان
 فتمجد الله الحنان
 فضى حياتهما كل آن

٢. تكريس كنيستهم في ٣٠ هاتور وأيضا في ٢٢بؤونة.

- 1. Their martyrdom: the 22^{nd} of Hathor.
- 2. The consecration of their church: the 30th of Hathor and also the 22nd of Paoni.

اعياد القديسين قزمان ودميان: ١. عيد استشهادهم في ٢٢هاتور.

² The feasts of SS. Cosmas and Damian:

- 6. They became known everywhere For their wide knowledge They healed many By their abundant faith
- 7. They despised money Their treasure was in heaven equal to All patients them was The rich the and poor
- 8. With the sick in their pains
 They were sympathetic
 To their God they prayed
 Fervently with agony
- 9. God did answer With glorified His help He was sick Healing every man With a love everlasting
- 10. They opened the eyes of the blind And cast out demons And to the commandments of God They were obedient and keepers
- believed 11. The idolaters of many miracles Because the Christ inherited With they Kingdom The of heaven
- 12. happy Their life filled faith Was with With fasting pure prayer and Compassion charity and

- آ. اشتهروا في كل مكان
 بعلمهما الغزيور
 وصنعا الأشفية
 بإيمانهما السوفير
- ٧. للمال كانا محتقرين
 فاكتنزا في الساء
 والمرضى عندهم متساوين
 أغنياء مع فقراء
- ٨. مع المرضى فى أوجاعهم
 كانـــا مشــاركين
 يصـايان لإلههـــام
 فـــى حــرارة متــالمين
- ٩. الله كـــان يســـتجيب بمعونتــه يتمجــد ويشــفى كــل مــريض بحــب يتجــدد
- ۱۰. فتحا أعين عميان وأخرجا شياطين وكانا الوصايا الله مطيعين وحافظين
- ۱۱. الـــوثنيين آمنــوا مـن كثـرة المعجـزات ومـع المسيح ورثـوا ملكـوت السـموات

If And	these tw enquired	ruler o righteous l about they are	s men them	۱۳. ســــــــــــــــــــــــــــــــــــ
But And	arrested commanded	did not kee the two l to tortur hat	brothers re them	11. لـــم يسكت الـــوالى وقــ بض علـــى الأخــوة وأمـــر بتعـــنيبهما فمــا هـــى الشــكوى
Believi Thus,	ing they	were in deserve and	Christ torment	10. إنهــــم مســــيحيون يؤمنـــون بالمســيح لـــذا للعــذاب مسـتوجبون بضــرب وتجــريح
Enduri	ing the	spised their severe and g with	torture	17. احتقروا أجسادهم واحتملوا أشد العذاب مسن جلد وهسزء السي وخسز بالحراب
After Thei	God	them in pinding delivered returned vi	them them	 ١٧. طرحوهم في البحر وكالموث وكالموث وقين المحافق المحافق
	pelieved in news	oldiers saw the name of quickly the	the Lord	فــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
19. With To To	d	any eny	them promises Christ witnessing	لينك روا المسيح

- 20. The oppressing ruler got sick The righteous one prayed for him He was healed and came back whole But denied it with determination
- 21. The mother's head was cut off And she received the crown Mar Victor buried her Who the son of was Romanos
- 22. At last they cut off their heads And they became saints Who pray for us always And praise the Lord
- 23. athletes were martyred The third month In the On the twenty second day month Of the of Hathor
- 24. Their church consecrated was On the tewnty second day Of the month of Paoni This is their second feast day
- 25. Pray for Hathor us in And remember in Paoni us Never forget us And grant us help
- 26. The exposition of your name Is in the mouth of the believers They all proclaim: "O God of St. Cosmas and St. Damian help us all."

- ۲۰. مرض الوالي الظالم وصلى مرض السوالي الظالم وصلى المام فشالم فشالم وعاد سالم وتنكر بإصرار
- ۲۲. وأخيرا قطعوا رؤوسهم واصبحوا قديسين ين يصلون من أجلنا وللسبوب مستوب وللسبوب مستوب
- ٢٣. استشهدوا المجاهدين ثالب ث الشهور المجاهدين الشهور الشهر والعشرون مسن شهر هاتور
- ۲۶. كُرست كنيستهم في الثاني والعشرين مسن شهر بؤونة فاصبح لهم عيدين
- ٢٥. صلوا لنا في هاتور واذكرونا في هوونة واذكرونا في بؤونة دايما لا تنسونا وامنحونا المعونا
- 77. تفسير اسميكما في أفواه كل المؤمنين الكل يقولون ياالسه قزمان ودميان أعنا آجمعين